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INTERVIEW

De begroting van de gemeente Apeldoorn is in tijden niet zo rooskleurig 
geweest. Dat is mooi, zegt wethouder Henk van den Berge. „Maar dat wil-
len we ook zo houden. Want als het tegenzit, willen we wel klappen kunnen 

opvangen.”

Geen flappentap op Marktplein 1

onderdagmiddag, even voor zes uur. In het restaurant 
van het stadhuis druppelen wethouders, raadsleden en 

medewerkers binnen om een hapje te eten voor de wekelijk-
se gemeenteraadsavond begint. Ook de burgemeester schuift 
even aan.

Wethouder Henk van 
den Berge en SGP-
fractievoorzitter Jan 
Kloosterman hebben 
het traject rond de 
meerjarenbegroting 
van de gemeente 
Apeldoorn achter de 
rug. Dat proces begint 
normaal gesproken 
met de voorjaarsnota, 
waarin al een fors 
schot voor de boeg 
wordt gegeven voor 
de begrotingsbehan-
deling in het najaar.

Nieuwe voorstellen
Door de verkiezingen 
lagen de meeste af-
spraken echter al vast 
in het coalitieakkoord. 
Rond de zomerva-
kantie hebben de 
betrokken ambtenaren 
alle plannen doorgerekend 
en de wethouders van een 
financieel totaalplaatje voor de begroting voorzien.

Door de huidige riante financiële positie van de gemeente, 
was er ook nog ruimte voor nieuwe begrotingsverzoeken, 
vertelt Henk. „Er is voor zo’n 140 miljoen euro aan nieuwe 
beleidsvoorstellen voor bijvoorbeeld armoedebeleid, duur-
zaamheid, bedrijventerreinen en woningbouw binnengeko-
men, uitgesmeerd over een periode van vier jaar. Doordat er 
veel geld te besteden is, waren de onderhandelingen niet zo 
spannend. Bij de beoordeling van de plannen kijk je natuurlijk 
ook of die passen bij de christelijke uitgangspunten van onze 
partij.”

Tegelijkertijd wijst de wethouder op het belang van een 
solide begroting, ook richting de toekomst. „Het lijkt nu niet 
op te kunnen, maar we worden geconfronteerd met diverse 
factoren die de financiële positie van de gemeente sterk on-
der druk kunnen zetten. Neem de energiecrisis, de oorlog in 
Oekraïne en de inflatie. Eenmalige uitgaven doen als het goed 

gaat, is prima. Maar structurele extra lasten kunnen snel een 
zorgpunt worden. „Klopt”, vult Jan Kloosterman aan. „On-
zekerheid is het woord dat eigenlijk overal boven hangt. We 
kunnen ons nu wel blindstaren op veel geld, maar we moeten 
ons ook afvragen wat op de lange termijn realiseerbaar en 
betaalbaar is.”

Prioriteiten
Los daarvan doet zich de schijnbare tegenstrijdigheid voor 
dat de gemeente weliswaar voldoende geld heeft, maar dat 
het maar de vraag is of dat allemaal kan worden uitgegeven. 
Personeelstekort, beperkende wetgeving en schaarste aan 
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Wethouder Henk van den Berge (l.) en fractievoorzitter Jan Kloosterman. Beeld: eigen archief



Verwachting in 
de politiek

Feiten doen ertoe. Dat geldt ook in de 
politiek. Tegelijk zijn er in de politiek 
meningen en gevoelens. Die doen altijd 
mee bij het bepalen van een stand-
punt. Als emotie de overhand krijgt, 
krijgen feiten nog sterker een eigen 
frame of kleur. In een debat wissel je 
dit alles uit. Beargumenteerd, maar 
ook met een kleur en mening vanuit je 
uitgangspunten. Daarbij is het de vraag 
wat het meest overtuigend is. Dat is 
nogal eens onvoorspelbaar. 

In een politiek krachtenveld wil je 
graag een meerderheid halen voor 
een plan, idee, voorstel of standpunt. 
Naast ideeën waar je het wel of niet 
mee eens bent, komt het dan ook aan 
op gunning. Een goede relatie met je 
collega’s in de raad is daarbij belang-
rijk. Regelmatig is dat zelfs bepalend 
om wel of geen medestanders te 
krijgen. Dan komt het er vaak op aan 
of je elkaar wat gunt. 

Een politicus die zich laat leiden door 
de Bijbel wil goede kwaliteit leveren en 
betrouwbaar zijn. Vanuit naastenliefde 
zie je ook om naar collega-raadsleden, 
ambtenaren, wethouders en de burge-
meester. Met de inwoners in het oog. 
Opdat ze allen een stil en gerust leven 
zouden leiden met als doel om tot ken-
nis van de zaligheid te komen. „Welke 
wil, dat alle mensen zalig worden, en 
tot kennis der waarheid komen. Want 
er is een God, er is ook een Middelaar 
Gods en der mensen, de Mens Christus 
Jezus. (1 Tim. 2:4 en 5).” Over Advent 
gesproken.

Jan Kloosterman 
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materialen kunnen flink roet in het eten gooien. „Dat is lastig”, legt Jan uit. 
„Want mensen zien een zak met geld en verwachten dat ze daar wat voor 
terugkrijgen. Dat raakt ten diepste aan de geloofwaardigheid van de politiek. 
De discussie zal de komende tijd dan ook vooral gaan over prioriteiten stellen 
in de uitvoering van de plannen, in plaats van over de financiering.” 

Henk wijst erop dat het met de financiële voorspoed snel afgelopen kan zijn. 
Vooral de bijdrage die het Rijk aan gemeenten geeft, staat onder druk. Daar-
over voeren wethouders en de Vereniging van Nederlandse Gemeenten (VNG) 
intensieve onderhandelingen met de rijksoverheid. Die heeft inmiddels een 
miljard extra toegezegd -zo’n 10 miljoen voor Apeldoorn- maar er is volgens 
de lokale overheden meer nodig.

Een ander zorgpunt is dat de woningbouw door alle problemen lijkt te stag-
neren, terwijl Apeldoorn grote plannen in met name het centrum heeft. Henk: 
,,We moeten kijken hoe we er toch voor kunnen zorgen dat er snel woningen 
komen, want er is veel vraag.”

Preventief beleid
Met het oog op de toekomst hameren beide SGP’ers op het versterken van de 
eigen verantwoordelijkheid van de burger. Henk: „Voor de oplossing van hun 
problemen kijken mensen vooral naar de overheid. Soms lijkt het of hier op 
het Marktplein alleen maar een grote flappentapper staat. Maar dat is niet zo. 
Mensen moeten ook zelf hun verantwoordelijkheid nemen. Met simpele dingen 
als troep in de buurt opruimen. Dat laat onverlet dat we mensen die écht geen 
geld hebben natuurlijk moeten helpen. Maar dan liefst vooral structureel, zoals 
door het isoleren van sociale huurwoningen. Dat is goed voor de duurzaam-
heid en de energierekening gaat omlaag.”

Jan sluit zich daarbij aan. „Je moet als gemeentebestuur ook preventief beleid 
voeren, zoals in de jeugdzorg. Het is niet alleen een kwestie van geld lappen. 
We zien dat bijvoorbeeld sterk bij problemen die zich in gezinnen voordoen. 
We merken een grote opvoedingsverlegenheid. Dan is het de vraag: wat pakt 
de overheid op? Die moet niet de opvoeding overnemen, maar wel proberen 
de oorzaken van de problemen aan te pakken. Er wordt voortdurend gepleit 
voor maximale vrijheid voor het individu. Dat veronderstelt wel dat iedereen 
weet hoe hij zich in de maatschappij moet gedragen. Dat is een flinke over-
schatting van de situatie.”

Richard Donk

advertentie

Vertrouwd verzorgd

Wij verzorgen begrafenissen (geen crematies)
in alle plaatsen op de Veluwe en omliggende gebieden.
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Wie zijn geschiedenis wil kennen, moet tevens de zwarte bladzijden le-
zen. Ook Apeldoorn heeft een zwarte bladzijde in haar geschiedenis. De 
laatste tijd is hier groeiende politieke aandacht voor. Op 30 september is 
de SGP-fractie Apeldoorn op bezoek geweest bij herinneringscentrum Het 

Apeldoornsche Bosch. 

et Apeldoornsche Bosch was voor en tijdens de Tweede 
Wereldoorlog een Joodse psychiatrische inrichting in 

Apeldoorn. Joden uit heel Nederland werden hier opgevan-
gen, aangezien de meeste andere locaties door de Duitsers 
waren gesloten.

In de nacht van donderdag 
21 op vrijdag 22 januari 
1943 worden meer dan 1200 
Joodse patiënten en per-
soneelsleden in wagens en 
treinen geladen om daarna 
vervoerd te worden naar 
Auschwitz. Geen van hen 
is teruggekeerd. Tot op de 
dag van vandaag worden er 
nieuwe namen ontdekt en 
toegevoegd aan de lijst van 
slachtoffers. 

Na de oorlog is Het Apeldoornsche Bosch gebruikt om 
verweesde Joodse kinderen uit Roemenië op te vangen. De 
Joodse gemeenschap was echter dusdanig gedecimeerd na 
de oorlog dat het terrein niet langer alleen door Joden werd 
gebruikt. Op 27 mei 2009 werd een twaalftal gedenkstenen 
geplaatst en in 2020 is het herinneringscentrum officieel 
geopend. 

Naar aanleiding van het onderzoek rond de onteigening van 
Joods vastgoed in Apeldoorn, is er nieuwe aandacht gekomen 
voor Het Apeldoornsche Bosch. Voorzitter Johan Kruithof had 
de SGP-fractie uitgenodigd om op bezoek te gaan. Hij leidde 
ons rond en liet ons kennismaken met de verschillende ver-
halen uit deze vreselijke geschiedenis.

Het herinneringscentrum is gebouwd in de voormalige 
woning van Philip Fuldauer, de directeur van de kinder- en 
jeugdafdeling van Het Apeldoornsche Bosch. De begane 
grond is ingericht met allerlei zuilen waarop verschillende 
geschiedenissen van ontsnapte overlevenden worden ver-
teld. De tweede verdieping is meer ingericht voor een jonger 
publiek en laat de bezoeker zich inleven in de vraag hoe het 
zou zijn als je zelf gediscrimineerd en vervolgd zou worden. 
Dit maakte indruk op ons en we werden stil bij de gedachte 
dat mensen dit elkaar aan konden doen.

Het meest confronterende was echter dat er door Apeldoor-
ners zelf over gezwegen werd. Het is daarom goed en terecht 
dat wij dit herinneringscentrum hebben. Elke Apeldoorner 
moet eigenlijk weten wat er is gebeurd bij Het Apeldoornsche 

Bosch.

In de lokale politiek is dit thema 
eveneens aan bod gekomen. 
Hoe moeten wij omgaan met dit 
verleden en is het mogelijk om 
ooit de gemaakte fouten te her-
stellen? Nee, herstellen kan niet, 
maar wij kunnen hun verhalen 
en hun stemmen wel laten ho-
ren. Om ze nooit te vergeten en 
lessen te leren. 

De SGP wil daarom dat de 
gemeente verder investeert in de 

uitbreiding van het herinneringscentrum. Er moeten concrete 
stimulansen worden gegeven binnen de scholen in Apel-
doorn om leerlingen te onderwijzen over deze geschiedenis. 
Dit alles willen wij ook graag zien gebeuren in overleg met 
de Joodse gemeenschap die er nog is. Rechtzetten kan niet, 
erkennen en voorkomen wel.

Pieter van Duijvenboden
 
 
 

Zwarte bladzijde in geschiedenis Apeldoorn
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Wolf geeft zorgen om veiligheid

n de achterliggende tijd verscheen er een video in de 
media waarop een roedel van zeven of acht wolven is 

te zien die zich op een fietsroute ophoudt. Maandelijks 
zijn er meerdere berichten over doodgebeten schapen, 
moeflons en soms een kalf. Vanuit zowel het onderwijs als 
de dorpen krijgt de SGP meerdere signalen dat inwoners 
zich zorgen maken. In de maatschappij en de politiek is de 
discussie over de wolf in relatie tot veiligheid regelmatig te 
horen. En dat is terecht, gezien het aantal incidenten en de 
zorgen die er onder inwoners leven. 

Het gemeentebestuur geeft in reactie op onze vragen 
aan: „Wolven zijn streng beschermd. Dat neemt niet weg 
dat er zich omstandigheden kunnen voordoen waarin het 
doden van wolven aan de orde is. Dat is bij gevaar door 
extreme gewenning of hondsdolheid, hetgeen zich uit als 
een wolf zonder aanleiding agressief reageert op mensen. 
Ook als een wolf herhaaldelijk goed beschermd vee doodt 
en steeds manieren vindt om preventieve maatregelen te 
overwinnen, is doden niet uitgesloten. De bevoegdheden 
voor dit soort maatregelen liggen bij de Provincie.”

Noodbevel
Omdat de wolf van nature mensenschuw is, verwacht het 
gemeentebestuur dat mensen niet snel in de problemen 
komen. Er zijn bovendien genoeg wilde prooidieren als 
voedsel voor de aanwezigheid van veel wolven.
Als er zich wel een acuut veiligheidsprobleem voordoet, 
kan de politie op basis van een besluit van de burgemees-

ter (Gemeentewet art. 175 en 176) optreden. Het noodbe-
vel kan het doden van de wolf inhouden. De SGP-fractie 
voorkomt deze situaties liever. Het is daarom goed dat er 
een uitgebreide bezinning op gang gekomen is over dit 
onderwerp. 

Dilemma
Natuur en natuurbeheer zijn belangrijke aandachtsgebie-
den. Daarin heeft de overheid ook een taak. Dat geldt ook 
voor de veiligheid van inwoners en hun bezittingen. Waar 
deze twee zaken elkaar raken en tegengesteld lijken, ont-
staat er een dilemma en dat vraagt om een afweging.
Dat de wolf terug is in ons land, is een feit. Tegelijk zorgt 
de toename van het aantal wolven voor schade, onveilige 
gevoelens en onzekerheid. Daarbij zijn de openbare veilig-
heid en een verantwoord natuurbeheer met een goede 
balans van groot belang. Dat is rentmeesterschap waar de 
SGP voor staat. Wij vinden daarbij veiligheid van inwoners 
erg belangrijk. Omdat er vanuit de provincie het meest 
aan gedaan kan worden, hebben we contact gelegd met 
de SGP-fractie in de Provinciale Staten. Ook zij vraagt hier 
aandacht voor. De komende tijd blijven we dit onderwerp 
actief volgen. 

De antwoorden op onze vragen en links naar informatie 
vindt u op onze website: https://apeldoorn.sgp.nl/actueel/
nieuws/de-sgp-stelt-vragen-over-de-wolfSGP stelt vragen 
over de wolf - SGP
                                                 Jan Kloosterman 

Het aantal wolven op de Veluwe neemt snel toe. Dat leidt niet alleen tot 
meer dodelijke slachtoffers onder het vee. Veel mensen vragen zich af 

hoe veilig het voor henzelf is in de vrije natuur. De SGP begrijpt dit goed en 
heeft hier schriftelijke vragen over gesteld. 

I

Beeld: GettyImages
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SGP-geluid in vijf minuten vertolken
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oe leg je de SGP-plannen uit als je maar vijf minuten 
spreektijd in de gemeenteraad hebt? „Lastig”, geeft 

fractievoorzitter Jan Kloosterman direct toe. “Ik schrijf mijn 
bijdrage uit om deze te kunnen delen en me te beperken. 
Ik weet aardig goed hoeveel woorden ik per minuut uit kan 
spreken. Je kunt nog een half minuutje smokkelen, maar dat 
is het dan wel.”

Belangrijk is in elk geval dat in die paar minuten het eigen 
SGP-geluid helder doorklinkt, benadrukt Jan. Hij begon daar-
om zijn beschouwingen met de 
vraag: Waartoe is er politiek op 
aarde? Om die aan het einde 
vanuit de Schrift te beantwoor-
den. „De Bijbel zegt hierover 
dat gebed voor de overheid en 
alle inwoners gewenst is om 
een rustig, vrij en geordend 
leven te kunnen leiden.”

Kernpunten
De fractievoorzitter herhaalde 
in zijn bijdrage enkele kern-
punten van de SGP: gezinnen, 
het sociale domein, energie-
transitie, veiligheid en preven-
tie. Alles tegen de achtergrond 
van het uitgangspunt dat de 
overheid een schild voor de 
zwakken dient te zijn en als 
verantwoordelijk rentmees-
ter met de schepping moet 
omgaan. 

Concreet vroeg Jan namens de 
SGP-fractie aandacht voor preventie tegen vechtscheiding. 
„Niet omdat de overheid zich met alles achter de voordeur 
moet bemoeien, maar wél in het belang van eventuele kin-
deren.”
Ook pleitte hij voor meer inzet van het gemeentebestuur in 
de strijd tegen mensenhandel. „Dat is een groeiend pro-
bleem, ook in de gemeente Apeldoorn. Daarbij gaat het niet 
alleen om prostitutie, maar ook om moderne slavenhandel 
van arbeiders. De burgemeester was het daar van harte 
mee eens, maar wil dat punt op een later moment uitge-
breider terug laten komen.”
Kloosterman kreeg “opvallend veel positieve reacties” van 
de andere raadsleden, vertelt hij. „Ik kreeg veel complimen-

ten bij de borrel. Tegelijkertijd sta ik daar niet voor mezelf 
– het is geen Jan-show. Ik heb in mijn bijdrage gezegd: 
Handen uit de mouwen, nadat we ze hebben gevouwen. Ik 
hoop dat juist zo’n eenvoudig rijmpje blijft hangen.”

Er zijn meer partijen die aandacht voor armoedebestrij-
ding en duurzaamheid hebben. Waarin verschilt de SGP 
van hen?
„De voorstellen kunnen soms bijna hetzelfde zijn. Maar 
het gaat om het verschil in motieven. Wij willen de armen 

helpen omdat we ons vanuit 
de Schrift tot naastenliefde 
gedrongen weten. Wij roepen 
op om verantwoord met de 
schepping om te gaan omdat 
de Bijbel dat van ons vraagt.”

De begroting van de ge-
meente ziet er op de korte 
termijn rooskleurig uit. Hoe 
optimistisch bent u voor de 
langere termijn?
„Voor zover we het nu kunnen 
bekijken, zal er tot 2026 sprake 
van een gezonde financiële 
situatie zijn. Op het moment 
dat er in Den Haag wordt 
bezuinigd, zullen wij ook de 
broekriem aan moeten halen. Ik 
voorzie echter wel een crisis in 
de uitvoering van alle plannen 
die de gemeente heeft. Door 
personeelstekort, de stikstof-
problematiek, vertraging in de 
bouw. Komend jaar zal wat dat 

betreft een lakmoesproef zijn.”

Waarom?
„Hoe gaan we in 2023 met z’n allen dragen dat we in moe-
ten leveren? Denk aan de brandstofkosten, stijgende prijzen 
in de supermarkt, de energierekening en het interen op ons 
spaargeld. Gaan we dan schelden en mopperen op de poli-
tiek? De toenemende polarisatie drijft ons al zo uit elkaar. 
Dat zet ook de politiek en draagvlak voor besluiten onder 
druk. Dat vind ik best spannend voor het komende jaar. Rust 
is te vinden in de belijdenis dat God regeert. Het loopt Hem 
niet uit de hand.” 

7

De algemene politieke beschouwingen zijn achter de rug. Plannen genoeg 
voor de nieuwe zittingsperiode, maar de uitvoering is lastig. Jan Klooster-
man: “Het probleem zit niet in het geld, maar in de beschikbare handen 

om het allemaal te doen.”

H

Fractievoorzitter Jan Kloosterman. Beeld: eigen archief

Richard Donk
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Zondag
Belangrijk dat de eerste dag van de week een rustdag is, 
waarbij we worden bepaald bij de rijke inhoud van Gods 
Woord. De morgendienst begint treffend met het zingen 
van Psalm 93:1: De Heer regeert. Dat we vanuit dit besef 
in afhankelijkheid ons werk doen, ongeacht welke taak we 
hebben. 

Maandag
Om kwart voor acht op een basisschool in Zevenhuizen 
om brood te smeren voor kinderen van wie de ouders 
onvoldoende geld hebben voor een ontbijt. Iedere school-
dag kunnen de kinderen brood krijgen, want als je honger 
hebt kun je niet goed leren. Triest dat dit nodig is, maar 
goed om met de school te spreken over de achtergronden.
Tegen half tien op het stadhuis. 
Het wekelijkse halfuurtje van de 
burgemeester en de wethouders 
is bijna voorbij. Even informeel 
bijpraten over bepaalde ge-
beurtenissen, ervaringen of iets 
uit de privésfeer. Is goed, want 
doordeweeks spreek je elkaar 
als groep vanwege volle agen-
da’s niet zoveel.
De maandag staat verder in 
het teken van de zogenaamde 
wethoudersoverleggen. Voor de 
verschillende onderdelen van je 
portefeuille zijn aparte overleggen. In mijn geval gaat het 
om financiën, jeugdzorg en onderwijs, landbouw en het 
project voor de bouw van een paar duizend woningen in 
Beekbergsebroek (het gebied ten zuiden van De Maten). 
In deze overleggen wordt aan de hand van ambtelijke 
notities op allerlei onderdelen van je portefeuille inge-
gaan. Die notities moet je vooraf goed doornemen. Zeker 
de stukken die doorgaan naar de vergadering van het 
college van B&W en daarna naar de gemeenteraad.
Deze avond kan ik niet naar onze fractievergadering. Ik 
moet naar Beemte Broekland, waar in het dorpshuis de 
eerste bijeenkomst is over de toekomstvisie van dit gebied. 
Heel mooi dat er veel inwoners zijn. Als wethouder voor 
de noordelijke dorpen doe ik mee aan het forum.

Dinsdag
Iedere dinsdag is er collegevergadering. ’s Ochtends 
worden aan de hand van notities uit de verschillende 
overleggen van de burgemeester en de wethouders vele 
onderwerpen besproken. Degene die het onderwerp in 

portefeuille heeft, trapt af en dan kunnen de anderen 
vragen stellen en hun mening geven. Uiteindelijk wordt het 
onderwerp al dan niet met een aanpassing vastgesteld.
Vervolgens wordt er wekelijks ingegaan op de situatie 
rond asielzoekers en Oekraïners. De aantallen lopen 
gestaag op en dan moet worden gezorgd voor huisvesting 
en bijvoorbeeld onderwijs voor de kinderen.
Het middagdeel is vrijer. Er kan bijvoorbeeld een toelich-
ting zijn op een belangrijke ontwikkeling in de gemeente, 
maar vandaag is er een ontmoeting met de colleges van 
de buurgemeenten Deventer, Voorst en Zutphen. Goed om 
elkaar beter te leren kennen.
’s Avonds in Hoog Soeren het eerste exemplaar van het 
herdenkingsboek van het honderdjarig bestaan van het 
dorp in de volle kapel in ontvangst genomen. Daarna 

naar de bijeenkomst van SGP-kies-
vereniging Apeldoorn. Contact met 
de achterban is goed en belangrijk.

Woensdag
Meestal loop ik iedere morgen 
vroeg een rondje door het mooie 
en glooiende landschap achter 
Lieren. Vandaag houdt het steen-
uiltje op zijn vertrouwde plekje 
weer een oogje in het zeil. Tijdens 
het lopen kun je nadenken over 
het gelezen Bijbelgedeelte en de 
woorden uit het dagboek. Ook is 

het een goed moment voor bezinning op verschillende 
zaken die spelen.
Behalve een aantal overleggen zijn er vandaag ook twee 
werkbezoeken. Eerst naar een voorschoolse peuterop-
vang. In deze opvang zitten kinderen met een verschillen-
de nationaliteit. Spelenderwijs krijgen zij onderwijs in de 
Nederlandse taal. Dat is essentieel voor een goede start 
op de basisschool.
Ook ga ik vandaag samen met wethouder Anja Prins 
(VVD) naar een opvanghuis van Moviera. Hier worden 
vrouwen en kinderen opgevangen die het slachtoffer zijn 
van huiselijk geweld. Werkbezoeken zijn erg zinvol. Je ziet 
hoe belangrijk het is dat de gemeente helpt bij het aan-
pakken van problemen.

Donderdag
Het eerste overleg vandaag is met ”Team Henk”. Ieder 
collegelid wordt bijgestaan door vier personen: een 
bestuursadviseur, managementassistent, communicatie-
adviseur en iemand van het kabinet die de uitnodigingen 

Vanuit het college

Regelmatig krijg ik de vraag wat je als wethouder doet. Daarom een inkijkje in de agenda 
van de laatste week van november.

Ontbijt op school voor kinderen uit arme gezinnen
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Uddel ligt van alle dorpen in onze gemeente het verst verwijderd van de stad Apeldoorn. 
Deze fysieke afstand zegt echter niets over de betrokkenheid over en weer. De SGP vraagt 

regelmatig aandacht voor Uddelse kwesties en zal dat ook blijven doen.

onderdagavond 6 oktober waren ze vrijwel allemaal 
vertegenwoordigd in dorpshuis het Blanke Schot. Vier 

keer per jaar organiseert de gemeenteraad een vergade-
ring buiten het stadhuis. Dit keer was de beurt aan Uddel.

Fietstocht
Het programma startte `s 
middags met een fiets-
tocht waarin raadsleden en 
wethouders de mogelijkheid 
kregen om met eigen ogen 
te zien hoe uniek Uddel is. 
Het dorp heeft veel onder-
nemende inwoners en is 
omgeven door de Veluwe. 
De combinatie van deze 
twee aspecten zorgt voor 
uitdagingen op ruimtelijk 
gebied. Momenteel wordt er 
aan een integrale gebiedsvisie gewerkt. Daarin is aandacht 
voor landbouw, wonen, economie, recreatie, klimaat, water 
en natuur. Tijdens de fietstocht werd op verschillende plek-
ken afgestapt en bij een van deze thema`s stilgestaan.

Ontmoeting
Ook voor het avondgedeelte was er een afwisselend en 
inhoudelijk programma in elkaar gezet door Uddels Belang 
en Uddel Onderneemt. Na een informele kennismaking 

met Uddel door middel van een quiz lichtten Uddelse 
inwoners acht actuele thema`s toe. Er was onder meer 
aandacht voor verkeersveiligheid, woningbouw, energie-
transitie en samenlevingsvraagstukken. Tussendoor was er 
telkens gelegenheid om vragen te stellen en ook na afloop 

zochten inwoners en raadsleden 
elkaar op.

Motie
SGP Apeldoorn heeft deze avond 
verschillende onderwerpen horen 
noemen die op kortere of langere 
termijn om actie vragen. Denk 
aan de toegankelijkheid van de 
begraafplaats, de behoefte aan 
speelvoorzieningen voor de 
oudere jeugd én het investeren in 
openbaar groen. Dit zijn thema`s 
waar de SGP ook waarde aan 

hecht en aandacht voor vraagt. Zo heeft de SGP onlangs 
samen met andere partijen een motie ingediend om de 
onveilige oversteek bij de Veenkamp/Heegderweg veiliger 
te maken. Het college wordt in deze motie opgeroepen met 
de provincie in gesprek te gaan en maatregelen te nemen 
om de verkeersveiligheid op de N310 te vergroten. We zul-
len dit op de voet blijven volgen. 

Henk van de Weerd

D

Aandacht voor Uddel

Invulling 
opgekochte 
stallen

Grote 
nevenactiviteiten

Toekomstperspectief 
kalverhouders
Proefstal van drie

Natuurherstel 
Uddelerveen en 
Staverdensebeek

Nieuw 
economisch 
perspectief 
Veluws verleden

Woningbouw
Initiatief 

Economische 
knelgevallen

regelt. Iedere week overleggen wij over de agenda voor 
de komende twee weken. Moeten er nog afspraken worden 
geregeld, of zijn er bijvoorbeeld nieuwe aanvragen voor een 
opening? Altijd een gezellig moment. 
Daarna een overleg over Accres, de beheerder in Apeldoorn 
van onder andere gymzalen, zwembaden en kinderboer-
derijen. De gemeente is hier grootaandeelhouder van. Als 
wethouder van financiën bezoek ik de aandeelhoudersver-
gaderingen. Dat geldt bijvoorbeeld ook voor luchthaven 
Teuge en afvalbedrijf Circulus-Berkel. Maar voorafgaand 
daaraan spreek ik de agendapunten door met de betrokken 
ambtenaren. Overigens ben ik erg blij met de ambtelijke 
ondersteuning. Zij zijn deskundig, open en vlot.
Eind van de middag is de afscheidsreceptie van collega 
Wim Willems. Hij was 4,5 jaar wethouder, maar maakt nu 
de overstap naar het bedrijfsleven. Ook ’s avonds tijdens de 
gemeenteraadsvergadering wordt hierbij stilgestaan.

Vrijdag
De dag begint met een bijzondere ontmoeting in de col-
legekamer in het Oude Raadhuis met de top van de lan-

delijke SGP-lijst voor de Tweede Kamer. Ook Kees van der 
Staaij en Roelof Bisschop zijn aanwezig. Burgemeester Ton 
Heerts schetst een aantal belangrijke ontwikkelingen in onze 
gemeente. Uitgebreid gaat hij in op problemen rond de 
veiligheid.
Na het vertrek van de burgemeester spreken we over allerlei 
onderwerpen en dilemma’s waar je als christelijke politicus 
mee te maken hebt. Het is goed om dit samen te delen.
In de middag naar Utrecht naar een vergadering van de 
VNG, de Vereniging van Nederlandse Gemeenten. Een be-
langrijke kwestie is de toekomst van de jeugdzorg. 

Zaterdag
Een deel van de zaterdag is altijd bestemd voor het lezen 
van de vele stukken voor de vergaderingen van maandag 
en soms ook al die van dinsdag. Maar gelukkig is er ook 
nog vrije tijd. Het wethouderschap is een veelzijdige en boei-
ende taak, maar ook tijd voor andere dingen is van belang.

Henk van den Berge



VACATURE
(LEERLING) AUTOTECHNICUS / 

AUTOMONTEUR
Heb jij passie voor autotechniek?  

Let op: ervaring niet vereist!

BEDRIJFSECONOMISCH MEDEWERKER (JUNIOR) CONTROLLER

Wij sleutelen aan mooie premium 
merken als Volvo, Polestar en 

Land Rover. Uiteraard doen we 
dit met modern gereedschap en 

geavanceerde apparatuur. 
Genieten op onze nieuwe 

locatie in Nunspeet!

Mudde Kok Automotive neemt  
de persoonlijke ontwikkeling van 
 haar medewerkers serieus. Wil jij  

je ontwikkelen tot EV specialist 
of APK keurmeester? Het behoort 

allemaal tot de mogelijkheden  
bij Mudde Kok Automotive!

Bij Mudde Kok Automotive verstaan 
we ons vak en lossen we technische 

problemen graag op. Ben jij de 
vakman die out of the box mee wil 
denken voor het beste resultaat?! 

Dan ben je bij Mudde Kok 
Automotive aan het juiste adres!

PREMIUM MERKEN PERSOONLIJKE ONTWIKKELING VAKMANSCHAP

Bekijk de complete vacature op
muddekok.nl/autotechnicus

Waarom werken bij Mudde Kok Automotive? 

AUTOTECHNICUS
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Aan de Vlijtseweg wordt een nieuw zwembad gebouwd. Volgens de hui-
dige planning zal dat in 2027 gereed zijn. De vraag of het zwembad wel 
groot genoeg is, staat opnieuw op de politieke agenda. De SGP-fractie 

heeft daar begrip voor, gezien de groei van het aantal inwoners.

Zwembad mogelijk groter dan gepland

n april 2021 heeft de gemeenteraad ingestemd met het 
plan om een nieuw zwembad te bouwen ter vervanging 

van het verouderde zwembad De Sprenkelaar. Er is destijds 
gekozen voor een ontwerp van een 25-meterbad met extra 
voorzieningen. Een dergelijk zwembad zou voorzien in de 
behoefte van de lokale zwemscholen, zwemverenigingen en 
onze inwoners. Het debat over de grootte van het zwembad 
is echter opnieuw aangezwengeld. Het is maar de vraag 
of een 25-meterbad voldoende is gezien de vraag naar 
zwemwater.

Nieuwe ontwikkelingen
Allereerst groeit Apeldoorn qua inwoneraantal harder dan 
verwacht. Ook zijn er meer instanties die gebruik wensen 
te maken van het nieuwe zwembad dan werd ingeschat. 
Zorginstelling ’s Heeren Loo heeft bijvoorbeeld aangegeven 
binnen afzienbare tijd het eigen zwembad te moeten sluiten. 
Ze wil graag met de cliënten uitwijken naar een ander 
zwembad in de stad. De programmering van de huidige 
zwembaden zit echter bijna vol.

Opnieuw tegen het licht
Omdat de plannen nog in de ontwerpfase zitten, is er nu 
nog de mogelijkheid om voor een groter zwembad te gaan. 
De partijen VVD en Lokaal Apeldoorn hebben hiervoor het 
initiatief genomen. SGP Apeldoorn vindt dat verstandig. We 
zitten nu nog in een fase waarin bijgestuurd kan worden. 
Over enkele maanden is een aanpassing van de plannen 
niet meer mogelijk zonder dat dit grote consequenties zou 
hebben. Tegelijkertijd vinden we dat dit onderzoek niet voor 
extra vertraging mag zorgen. Ook kijkt de SGP zorgvuldig 
en kritisch naar de financiële aspecten. In hoeverre staan 
de extra investeringen in verhouding tot de verwachte extra 
inkomsten? Ook zullen we opnieuw aandacht vragen voor 
openingstijden. De SGP vindt dat zwembaden op zondag 
gesloten moeten blijven. Begin 2023 volgt er besluitvorming 
en zal duidelijk worden hoeveel zwemwater er uiteindelijk 
gerealiseerd zal worden aan de Vlijtseweg.

Henk van de Weerd

I

De gemeenteraad ging op donderdag 24 november op bezoek bij de voedsel-
bank Apeldoorn. De SGP vindt dat de voedselbank heel belangrijk werk doet en 

dus de steun van de gemeente verdient.

De voedselbank Apeldoorn is een zelfstandige organisatie. Ze 
helpt mensen die dat zelf niet kunnen betalen, aan goed en 
gezond eten. Het hiervoor benodigde voedsel wordt beschik-
baar gesteld door bijvoorbeeld supermarkten en boeren. Om 
alles te kunnen betalen, zijn er diverse Apeldoornse onderne-
mers die giften geven. Veel gaat er dus goed bij de Voedsel-
bank Apeldoorn, maar er zijn ook zorgen. Zo is er op termijn 
een nieuw pand nodig en zal het vervoer van het eten in de 
toekomst met elektrische voertuigen moeten. SGP Apeldoorn 
vindt dat de gemeente altijd klaar moet staan om, waar 
nodig, het belangrijke werk van de voedselbank mogelijk te 
maken. Omzien naar elkaar betekent voor de SGP-fractie ook 
dat we de oorzaken van armoede analyseren en daar oplos-
singen voor bedenken.

Matthias Bunt

Voedselbank verdient steun

Gemeenteraadsleden en fractievertegenwoordigers 
op bezoek bij de voedselbank. Beeld: eigen archief



Wolterbeeklaan 83 
7361 ZG  Beekbergen  
 t 055 - 356 00 25
 e info@schildersbedrijfvanas.nl
 i www.schildersbedrijfvanas.nl

Uw woning weer strak in de lak dankzij het OnderhoudsPlan. 
Schildersbedrijf Van As kan u uitleggen waarom. Wij weten 
dat alleen het beste telt. Ook voor uw winkel of bedrijfspand.

Schildersbedrijf van As werkt als OnderhoudNL Garantie-bedrijf volgens de 
kwaliteits normen van de AF-Erkennings regeling welke in 1995 is  ingevoerd. 
Meer informatie leest u op www.onderhoudnlgarantie.nl

In de laatste maand van 2022 kijkt SGPJ-Apeldoorn terug 
op het jaar dat bijna achter ons ligt. Het eerste kwartaal 
van het afgelopen jaar stond in het teken van de gemeen-
teraadsverkiezingen. Samen met de fractie en de plaatselij-
ke kiesverenigingen hebben wij campagne mogen voeren; 
dit was verbindend.
Het hoogtepunt was toch wel de actie met de SRV-wagen. 
In de regen door de Apeldoornse wijken om voedsel te 
verzamelen voor de voedselbank. Dit sloot goed aan bij 
onze slogan: ”Oog voor elkaar”. En de uitslag mag er zijn: 
we hebben onze twee zetels mogen behouden. Daar zijn 
wij God dankbaar voor!

Na het eerste kwartaal hebben wij natuurlijk niet stilge-
zeten. Op 5 mei hebben we een vrijheidsbarbecue geor-
ganiseerd. Het was een activiteit vol met gezelligheid en 
sportiviteit. Krijgsmachtpredikant Van Duijvenboden heeft 
ons wat verteld over zijn visie op vrijheid. Dit was een 
waardevol onderdeel van de avond!

In de zomervakantie zijn (oud-)commissieleden Henk-
Jan, Matthias en Anne Ruth samen met honderd andere 
jongeren afgereisd naar Brussel om mee te doen aan een 
zomerschool. Hier hebben zij nagedacht over belangrijke 
en leerzame thema’s rond de christelijke Europese politiek. 
Bovenstaande én andere dingen hebben ons het afgelopen 
jaar beziggehouden. In D.V. 2023 hopen wij hiermee door 
te gaan en onze activiteiten uit te breiden. 

Word jij hier enthousiast van? Of denk jij: dit kan beter? 
SGPJ-Apeldoorn heeft nog ruimte voor een commissielid 
organisatie en relaties en een algemeen commissielid! Ver-
geet jij ons niet te volgen op onze sociale-mediakanalen?

Je kunt voor de vacatures en voor vragen contact opne-
men met Anne Ruth van den Berge (06 48493132 – 
apeldoorn@sgpj.nl). 

Anne Ruth van den Berge

Terugblik
In de laatste maand van 2022 kijkt SGPJ-Apeldoorn terug op het jaar dat bijna 

achter ons ligt.

advertentie
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Oud-Europarlementariër Bas Belder is onderscheiden en benoemd tot ridder in de de 
Orde van Oranje-Nassau, onder meer voor zijn verdiensten in de Europese politiek.

Ziet u dit als sluitstuk op uw carrière of juist als aan-
moediging om door te gaan met werken? 
„Laten we het houden op een eervolle aanmoediging.”

U bent nog actief betrokken bij de SGP. Waar bent u nu 
zoal mee bezig en waar gaan we nog van u horen?
„Eind augustus ben ik met Elise Abbey-van Doorn van SGP 
Internationaal naar Polen gereisd voor een conferentie met 
Wit-Russische jongeren in ballingschap. Dat was een prima 
bijeenkomst over de Russische desinformatiecampagne in 
Europa. En medio november sprak ik namens SGP Interna-
tionaal op een conferentie met een Georgische partneror-
ganisatie in Tbilisi. Dat ging over de Georgische aspiraties 
voor lidmaatschap van de EU. Geheel 
terecht maken Georgische christenen zich 
grote zorgen over de Europese invulling 
van mensenrechten op gendergebied. 
En passant had ik tijdens deze korte trip 
een goed onderhoud met de Nederlandse 
ambassadeur in Georgië. Zo plaatsen we 
de SGP ook op de diplomatieke kaart van 
Nederland.”

Welke overeenkomsten ziet u tussen de 
Europese en plaatselijke politiek?
„Het komt in beide gevallen primair aan op 
persoonlijke toewijding aan de publieke zaak.”

Hoe krijgt de Europese politiek, vooral het Europees 
Parlement, meer binding met de EU-ingezetenen?
„Door nauw en continu contact met de eigen achterban 
en concrete aandacht voor urgente politieke kwesties. Op 
beide punten scoort mijn opvolger in het EP, Bert-Jan Ruis-
sen, heel hoog!”

Hoe stoffig is politiek voor jongeren?
„Politiek draait om mensen en hun directe belangen. Hoe 
kan dat nu stoffig zijn?!  De eurofractie van de SGP be-
wees en bewijst het tegendeel. Kijk maar hoeveel jongeren 
Bert-Jan Ruissen en zijn team weten te vinden in Brussel en 
Straatsburg. Op naar zijn herverkiezing dus!”

Welk thema zou u als wethouder in Apeldoorn graag 
aanpakken?
„Verkeersveiligheid, vooral voor kinderen, vind ik van le-
vensbelang.”

Welk ongevraagd advies heeft u voor de lokale SGP-
fractie?
„Niet specifiek een advies, maar ik wens haar kracht en 
wijsheid van God toe.”

Wat is een concrete uitdaging voor de SGP en welke 
oplossingsrichting is volgens u mogelijk?
„Een weldoordachte internationale strategie voor Nederland 
op het turbulente wereldtoneel. Kortom, de SGP moet meer 
en ook ver over de eigen grenzen kijken. Ook dat is puur 
landsbelang! Ik zou het, kortom, zeer toejuichen als het 
hoofdbestuur van de SGP het initiatief neemt tot de instelling 
van een internationale adviesgroep binnen de partij en peilt 
welke capaciteiten de SGP rijk is!”

Wat is een gevaar voor de gereformeerde gezindte?
„Het draait niet om haar, maar om haar Heere!”

U bent een tijdlang voorzitter geweest 
van de Israël-delegatie van het Europees 
Parlement. Hoe kan de plaatselijke poli-
tiek banden met Israël aanhalen?
„Leg vooral eerst contact (indien mogelijk) 
met de plaatselijke Joodse gemeenschap. 
Wees ook alert op de antisemitische mode 
van onze dagen: haat jegens de Joodse 
staat die zich al te vaak ontlaadt op de 
hoofden van Joodse Nederlanders. En 
vooral: knoop als gemeente Apeldoorn een 
stedenband aan met een Israëlische plaats, 
mocht dat nog niet het geval zijn.”

Voor welke politicus heeft u bewondering en waarom?
„Ik respecteer en waardeer zeer het vele werk dat partijge-
noten op lokaal, provinciaal en nationaal niveau verrichten. 
Met het bewonderen van mensen, zo heb ik van huis uit 
meegekregen, moet je erg oppassen vanuit Bijbelse optiek.”

Met welke nationale minister wilt u eens een hartig 
woordje spreken en wat zou dan ter sprake komen?
„Met minister Hoekstra van Buitenlandse Zaken. Ik acht 
de Nederlandse opstelling in het Midden-Oosten (vooral 
tegenover de Islamitische Republiek Iran) ronduit irrationeel 
en immoreel. Zie de destabiliserende, terroristische strate-
gie van Teheran in de regio, inclusief de vernietigingsdrang 
jegens de Joodse staat.”

Welke maatschappelijke discussie houdt u bezig en 
waarom?
„De voortschrijdende ontkerstening van onze samenleving.”

Welk Bijbelgedeelte spreekt u bijzonder aan?
„Het laatste Bijbelboek: de Openbaring van Johannes.”

Stephan Wiegman

In gesprek met Bas Belder

Beeld: Stephan Wiegman



Veiligheid is belangrijk en daarom bespreken we dat thema regelmatig. De eerste 
helft van 2022 verliep wisselend. De SGP heeft aandacht gevraagd voor het tegen-
gaan van mensenhandel en ondermijning. Dat is noodzakelijk om Apeldoorn veilig 

te houden.

Veiligheid vraagt meer aandacht

valuatie van de (beleefde) veiligheid is belangrijk om van 
te leren en waar nodig bij te sturen. Terugkijkend is er 

een lichte daling in het aantal meldingen van overlast door 
personen. In de eerste helft van dit jaar 2031. Dat is een 
lichte daling zien ten opzichte van de eerste helft van vorig 
jaar: 2163. 

Er is nog steeds sprake van een verhoogd aantal inciden-
ten sinds het begin van de coronamaatregelen. Het aantal 
incidenten door drugs- en/of drankoverlast is toegenomen 
van 287 naar 366. Tegelijkertijd is in de categorie ”overige 
overlast sociaal” een daling te zien van 616 naar 456.

Er is ook een daling in het aantal meldingen van jeugdcri-
minaliteit. Het aantal meldingen is gedaald van 639 in 2021 
naar 484 in de eerste helft van 2022. De enorme inzet van 
jongerenwerkers, jeugdboa’s en jeugdagenten lijkt te helpen. 
Zij zetten in op het contact leggen met de jeugd om overlast 
door jongeren zoveel mogelijk te beperken en snel aan te 
kunnen pakken. Verder is er een stijging in drugscriminaliteit 
en een daling als het om digitale misdaad gaat.

Harddrugs
Ook in 2022 zien we witwassen, drugs, mensenhandel en 
zorgfraude in de casussen terugkomen. In de eerste helft van 
2022 zien we een lichte stijging in de cijfers. Deze stijging zit 

in het toenemen van de handel in harddrugs. De politie zet 
hier extra op in. Zorgfraude wordt meer regionaal aangepakt 
om sneller signalen bij elkaar te kunnen brengen. Ook de 
aanpak van mensenhandel gebeurt steeds meer regionaal 
omdat dit effectiever is.
Ten aanzien van georganiseerde criminaliteit en ondermijning 
vindt het gemeentebestuur de verharding van de criminaliteit 
zorgelijk. Daarom zetten we in Apeldoorn blijvend in op het 
voorkomen en verstoren van ondermijnende activiteiten.

Veiligheidsplan 
In 2022 wordt er een nieuw veiligheidsplan voor de periode 
2023-2026 uitgewerkt. De gemeenteraad heeft hiervoor de 
volgende vier veiligheidsthema’s prioriteit gegeven: 
1. Ondermijning en georganiseerde criminaliteit 
2. Jeugdcriminaliteit en individuele probleemjongeren 
3. Sociale kwaliteit 
4. Digitale criminaliteit

De SGP vindt veiligheid een kerntaak van de overheid. We 
steunen deze prioriteiten en zullen het thema veiligheid goed 
blijven volgen. Daarbij is de beleving van veiligheid in onze 
gemeente ook belangrijk. De overheid wordt steeds geroepen 
voor de veiligheid van haar burgers in te staan. Dat verdient 
alle aandacht en prioriteit.

Jan Kloosterman

E

Burgemeester in gesprek met landelijke SGP-fractie

De top-10 van de kandidatenlijst van de SGP was 
begin december te gast in Apeldoorn. Op de sociale 
media is dit ook te zien geweest. Burgemeester Ton 
Heerts was het eerste deel van de morgen aanwezig 
en heeft verschillende veiligheidsvraagstukken toe-
gelicht. In het gesprek ging het ook over de keten-
aanpak die nodig is. Preventie, sterke gezinnen en 
een goed sociaal beleid zijn net zo goed nodig  als 
een daadkrachtige aanpak van criminaliteit. Daarna 
hebben we doorgesproken over de coalitiedeelname 
in Apeldoorn. Samen met Henk van den Berge heb-
ben we het proces van coalitieonderhandelingen en 
de eerste ervaringen van dit jaar gedeeld. Het was 
een waardevolle morgen!

Jan Kloosterman Beeld: eigen archief



#Straatnamen  
@Apeldoorn

De vele straatjes in Apeldoorn hebben 
allemaal wat kenmerkends. Sommige 
straten zijn positief bekend, andere 
meer berucht. En weer andere kent 
niemand, maar zijn de moeite waard 
te kennen. Ik loop er een aantal met u 
langs.

Het kwartet Operaplein, Imkersplaats, 
Koning Lodewijklaan en Havikstraat was 
afgelopen november berucht om een 
serie overvallen. Per straat een overval, 
zonder onderscheid te maken tussen 
supermarkt of cafetaria. De plaatselijke 
politie heeft het er druk mee en de 
impact op betrokkenen is groot. 

Een positiever rijtje is Elsweg, Toren-
straat, Schuttersweg en Oude Beek-
bergerweg. Hier staan ”Samen Delen 
Kastjes”, waar houdbare producten en 
etenswaren zijn in te leveren voor de 
medemens die dit nodig heeft. Deze 
economische steun in de rug op steeds 
meer straathoeken te vinden en wordt 
beheerd door betrokken buurtbewo-
ners.
 
Een dankbare reeks is bijvoorbeeld 
Loolaan, Zonnedauw, Jachtlaan en de 
Hoofdstraat. Daar vindt u kerkgebou-
wen. Wat we ook van de kerkelijke 
verdeeldheid kunnen vinden, het is een 
grond voor dankbaarheid dat er ruimte 
is voor tientallen kerkgebouwen in de 
gemeente. En met dank aan Uddel val-
len we volgens de online encyclopedie 
van Wikipedia ook nog in de Biblebelt. 

Stephan Wiegman
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De invoering van de Omgevingswet is een enorme klus. 
Er wordt al jaren aan gewerkt. ”Eenvoudig beter” is het 
uitgangspunt. Dat moeten we waarmaken, vindt de SGP. 

Al in 2011 werd besloten dat tientallen wetten en honderden regels op het gebied 
van water, lucht, bodem, infrastructuur en gebouwen gebundeld zouden worden 
tot één wet. Dit is niet zo eenvoudig. Dat blijkt uit het feit dat de invoering onlangs 
voor de vijfde keer is uitgesteld tot 1 juli 2023. Dit keer is de reden dat het digitale 
platform niet goed functioneert. 

Gemeente Apeldoorn bereidt zich er ondertussen helemaal op voor om de 
overgang zo soepel mogelijk te laten verlopen. Zo wordt op de achtergrond al 
geoefend met het digitale platform. Een belangrijke vraag blijft in hoeverre de ge-
meenteraad betrokken wenst te worden bij wijzigingen in de omgevingsplannen.

Wat SGP Apeldoorn betreft maken we de overgang naar de nieuwe Omgevings-
wet niet nodeloos ingewikkeld. We zijn voor een beleidsneutrale overgang en 
willen dat regels duidelijker en eenvoudiger worden. We pleiten ervoor het goede 
van de al bestaande kaders en regelgeving te behouden.

Henk van de Weerd

Houd omgevingswet simpel

Woontoren Osseveld
Aan de ring, bij de kruising met de Deventerstraat komt 

een appartementencomplex met 63 woningen. De SGP is 
hier blij mee, omdat de woningnood hoog is.

Woningcoöperatie De Goede Woning wil dit pand gaan bouwen. Het moeten 
socialehuurappartementen worden voor 1- of 2-persoonshuishoudens. Door 
passende woningen te bouwen voor deze groeiende groep komen grotere een-
gezinswoningen vrij. Dit is belangrijk, want de woningnood is óók in Apeldoorn 
erg hoog. 

Een aantal buurtbewoners is niet blij met de voorgenomen bouw. De SGP 
begrijpt deze zorgen. Het pand wordt ruim 30 meter hoog en dat zorgt voor 
een ingrijpende verandering voor de omwonenden. Ook zijn er zorgen over de 
verkeerssituatie. Rondom de ochtendspits is het nu al vaak erg druk in de wijk. 
De SGP vindt daarom dat de verkeerssituatie na de bouw goed gemonitord 
moet worden en er indien nodig maatregelen genomen moeten worden. Bij-
voorbeeld door stoplichten, die bij de aansluiting van de wijk op de ring (Laan 
van Osseveld) geplaatst worden, zó af te stellen, dat er geen verkeersopstop-
pingen ontstaan tijdens de ochtendspits. 

Hoewel het niet mogelijk is om aan alle wensen uit de buurt tegemoet te ko-
men, vindt de SGP het goed dat deze woningen er komen. Het is belangrijk dat 
er meer woningen beschikbaar komen - juist ook in de socialehuursector. De 
wachttijden voor goedkopere woningen zijn enorm. Ten slotte vinden wij dat 
deze locatie aan de ring goed past bij het type hoogbouw.

Matthias Bunt



Exclusieve
buitenverblven
op maat

Koffie in de ochtendzon, een fne
plek om te werken of dineren met
vrienden. Bronkhorst ontwerpt en
realiseert uw buitenverblf op
maat. Puur vakmanschap.
Vraag onze brochure aan of
maak direct een afspraak op
bronkhorstbuitenleven.nl.


